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Summary:

Comparative literature includes literary schools of a systematic nature,
each of which is governed by what suits its mentality and literary approach, so
that they all meet or share one undisputed point, which is the comparative
study of various international literatures. Arabic literature is always the
forerunner in the phenomenon of influence and inspiration from the features
and advantages of its literary works. We notice this effect in Dante's Divine
Comedy, which was woven along the lines of Al-Ma'ari's message of
forgiveness.

Keywords:
al-Ma'ari, Dante, the message of forgiveness, the divine comedy.

L
Résumé :
La littérature comparée comprend des écoles littéraires a caractere

systématique, dont chacune est régie par ce qui convient a sa mentalité et a

son approche littéraire, de sorte qu'elles se rencontrent ou partagent toutes un

_46_



point incontesté, qui est ['étlude comparée de diverses littératures
internationales. La littérature arabe est toujours précurseur dans le phénoméne
d'influence et d'inspiration des caractéristiques et des avantages de ses
oceuvres littéraires. Nous constatons cet effet dans la Divine Comédie de Dante,
qui a été tissée dans le sens du message de pardon d'Al-Ma‘ari.
Mots—clés :

al-Ma'ari, Dante, le message du pardon, la comédie divine.
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